
XX. Urheilulautakunta. 
Urheilulautakunnan kertomus vuodelta 1923 oli seuraava: 

Helsingin kaupungin urheilulautakuntaan kuuluivat: hammaslääkäri R. 
O. J . Stenberg puheenjohtajana, verhoilijamestari V. Lähteinen varapuheen-
johtajana sekä muina jäseninä neiti A. S. Collan, insinööri E. von Frenckell ja 
matkapostiljooni K. U. Rinne. Sihteerinä toimi vänrikki K. K. Soinio. Lauta-
kunta kokoontui kertomuskauden kuluessa kaikkiaan 9 kertaa. 

Hiihtourheilun edistämiseksi oli kaupunki luovuttanut 10,000 markkaa. 
Näillä rahoilla on ostettu hiihtovälineitä kansakouluille käyttämällä suhteelli-
suutta sekä kieleen että sukupuoleen katsoen. Lautakunta on sitäpaitsi tar-
kastanut, että näitä välineitä asianomaisissa kouluissa hoidetaan kunnollisesti. 

Lautakunta on todennut voimistelusalien puutteen Helsingissä ja pannut 
alulle kysymyksen kunnallisten voimistelusalien aikaansaamisesta kaupunkiin. 
Varsinkin on lautakunta pitänyt sopivana, että näitä voimistelusaleja saa-
taisiin sovitetuksi kunnan muitten rakennusten yhteyteen. 

Luistinradoille on kunta antanut yhteensä 40,000 markan suuruisen 
avustuksen. Lautakunta on jakanut määrärahan ja tarkastanut sen oikean 
käytön. Rahamäärästä sai Suomalainen luistinrata 17,000 markkaa, Hel-
singfors skridskoklubb 9,000 markkaa, Työväen luistinseura 5,800 markkaa, 
Pallokenttä 4,900 markkaa ja Kaivopuiston luistinrata 3,300 markkaa. Samalla 
mainittakoon, että Työväen luistinrata on lautakunnan kautta jakanut 200 
vapaalippua radalleen köyhille kansakouluoppilaille. 

Lautakunta on tavanmukaisesti keväällä yhdessä rakennuskonttorin 
edustajain kanssa tarkastanut kaikki kaupungin urheilukentät ja päättänyt 
tarpeellisista parannus- ja järjestelytöistä. 

Lautakunnan ehdotuksesta on kaupungin uimalaitokset jaettu eri uima-
seuroille eli Ursinin Helsingfors simsällskap-seuralle, Humallahden Helsingin 
uimareille, Mustikkamaan Helsingin Jyrylle ja Jätkäsaaren Työväen uima-
reille. Kukin seura sai sitäpaitsi raha-avustusta 10,000 markkaa. 

Lautakunta on tarkastanut Taivaskallion sopivaisuutta hiihtomäeksi 
mutta tullut kielteiseen tulokseen. 

Kaupungin uimahallikysymys on myöskin ollut käsittelyn alaisena lauta-
kunnassa, ja lautakunta on lämpimästi kannattanut kaupungin eri uima-
järjestöjen tekemää alotetta asiassa. Kysymys on sittemmin annettu erityisen 
sitä varten määrätyn komitean käsiteltäväksi. 

Kaupungin kelkkamäkien järjestely ja hoito on ollut lautakunnan asiana. 
Mäkiä on tälläkin kertaa ollut 9 paikassa eri puolilla kaupunkia, ja on työn-
johtajana toiminut puutarhuri F. F. Blomqvist. 


